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Nieuwsbrief september 
2023 
 
Voor u ligt de nieuwsbrief van september. 
Het reces zit er weer op en het 
vergaderseizoen is weer begonnen. De 
eerste activiteiten hebben al 
plaatsgevonden.  U leest er meer over in 
deze nieuwsbrief. Daarnaast volgt 
binnenkort nog een interessante 
bijeenkomst over ‘Knarrenhof’ en 
GroenLinks organiseert een bijeenkomst 
over biodiversiteit, waarvoor ook onze 
leden van harte worden uitgenodigd. Zie 
verder bij ‘Nog wat data om te noteren’.  
Het bestuur hoopt u met deze 
nieuwsbrieven op de hoogte te houden 
van wat er allemaal speelt in het bestuur, 
de raadsfractie, bij de wethouder en in het 
algemeen bestuur van het Wetterskip. 
Wilt u iets kwijt over deze nieuwsbrief dan 
kunt u contact opnemen met de secretaris 
van de afdeling, Fimke Hijlkema, 
secretaris@pvdaooststellingwerf.nl  
 
 

 
Jubilarissen en start politieke 
seizoen 
Op 9 september hebben we onze vijf 
jubilarissen in het zonnetje gezet en het 
nieuwe politieke jaar ingeluid. Het was 
een prachtige bijeenkomst in Café 

Boszicht in Nijeberkoop.  Er waren 25 
leden aanwezig, die onder het genot van 
een hapje en een drankje gezellig met 
elkaar hebben gesproken over onder 
andere de vakantieperiode, de politieke 
situatie, de komende verkiezingen en nog 
veel meer. 
Voorzitter Marian Jager heette iedereen 
van harte welkom en gaf aan dat het een 
drukke tijd wordt met de Tweede Kamer-
verkiezingen van 22 november in het 
vooruitzicht. Daarnaast zijn er de vele 
activiteiten die worden georganiseerd en 
vanzelfsprekend het gewone raadswerk en 
bestuurswerk. Ze stond uitgebreid stil bij 
de jubilarissen. Jan de Jong is al 25 jaar lid 
van de PvdA en kreeg de bijbehorende 
speld. Zijn broer Sjonny de Jong, op dit 
moment raadslid in Ooststellingwerf, die 
ook 25 jaar lid was, was helaas verhinderd. 
Hij kreeg zijn speldje op een later moment 
uitgereikt.   
 

 
 
Annelies Stolp, onze vertegenwoordiger in 
Wetterskip Fryslân is ook al 25 jaar lid van 
de PvdA. Zij komt uit een rood nest en is 
actief geworden toen zijn verhuisde naar 
Oosterwolde. Ze heeft vele functies 
bekleed binnen de partij, onder andere 
bestuurslid en campagnecoördinator.  
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Jan Vledder komt ook uit een rood nest 
met een zeer actieve vader en daarom 
was het een beetje verbazingwekkend dat 
hij ‘nog maar’ 25 jaar lid is. Jan heeft vele 
jaren in het buitenland doorgebracht voor 
zijn werk en is daarna pas lid geworden.  
Vijftig jaar lid is Betty Bouma uit 
Oldeberkoop. Op zeer jonge leeftijd werd 
Betty, ook afkomstig uit een rood nest en 
evenals Jan Vledder afkomstig uit Grou, lid 
van de Partij van de Arbeid. Ze was altijd 
zeer actief, onder andere in het bestuur. 
Ze vertelde nog een prachtige anekdote 
over haar eerste vergadering bij de 
afdeling Oldeberkoop. En nee, dat ga ik 
hier niet vertellen, dat moeten jullie haar 
zelf maar vragen, maar het had iets te 
maken met een rode tuinbroek.  
 
 

Verkiezingen Tweede Kamer 
Het is er toch van gekomen. Rutte heeft 
het ontslag van zijn kabinet aangeboden. 
Dat betekent nogal wat. Onze partij doet 
samen met GroenLinks met één lijst mee 
aan de komende Tweede 
Kamerverkiezingen. U heeft daar allemaal 
voor of tegen kunnen stemmen. Een paar 
oudgedienden, zoals Henk Nijboer en Attje 
Kuiken hebben aangegeven zich niet weer 
te kandideren voor de lijst. Dat betekent 
vernieuwing. We hebben inmiddels 
kunnen zien wie er allemaal op de 
kandidatenlijst staan. Ook heeft u zich uit 
kunnen spreken over de lijsttrekker van 
deze gecombineerde lijst, Frans 
Timmermans.  
De peilingen wijzen op goede cijfers voor 
PvdA/GL, maar we zijn nog lang niet aan 
de verkiezingsdatum van 22 november 
toe. Tot die tijd zullen we ons inzetten 
voor de campagne voor onze 
sociale/rode/groene kandidaten. Het is 
belangrijk dat links (weer) invloed krijgt in 

Den Haag om te zorgen voor 
bestaanszekerheid (verhoging 
minimumloon), goed onderwijs en kansen 
voor iedereen en dat allemaal in een 
gezonde omgeving.  
 
 

Werkbezoek Provinciale 
Statenleden  
De leden van de Statenfractie, de 
Wetterskipsfractie, ons Eerste Kamerlid 
Hetty Janssen en enkele Gewestelijke 
bestuursleden kwam op 15 september op 
bezoek in Ooststellingwerf. Bestuur, 
fractie en wethouder stelden een 
programma samen. Er werd gestart bij de 
oude zuivelfabriek in Elsloo waar onze 
wethouder Jelke Nijboer de gasten 
meenam in de problematiek rondom de 
woningbouw.  
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Vervolgens gingen we naar het dorpshuis 
in Langedijke voor een presentatie van 
Fokke Hut, voorzitter van de ABO,over 
monovergisters en het idee van onze 
agrariërs om alle vergisters aan elkaar te 
koppelen en het gas op het net in te 
voeden. Ook het Frysk Programma 
Landelijk Gebied werd besproken.  
 

 
 
Daarna presenteerde Ale Kort van 
Centrum voor Mens en Mobiliteit (MEMO) 
de plannen voor een vervoershub aan de 
N381 in de buurt van het Biosintrum. De 
concessie van het openbaar vervoer is ook 
besproken.  
 
Tijdens de borrel vroeg ons lid Henk 
Bloemhoff aandacht voor het 
Nedersaksisch (en het Stellingwerfs).  
Bestuur, fractie en wethouder vinden het 
belangrijk de lijnen met onze 
Statenfractie, Wetterskipsfractie, Eerste 
en Tweede Kamerleden kort te houden. 
Het was een geslaagd werkbezoek.  

 
 
Van onze waterschapsbestuurder 
(Annelies Stolp)  
Watersysteem Friesland moet op 
de schop 
Veel mensen weten weinig van het werk 
van waterschappen. Door 

klimaatverandering zijn er tegenwoordig 
echter zóveel problemen in het 
waterbeheer, dat dit werk technisch 
steeds ingewikkelder wordt en dus ook 
duurder. En dat voelt de belastingbetaler 
in de portemonnee.  
Het waterbeheer in Friesland loopt vast. 
Hoe komt dat? Kortgezegd: Friesland is 
een soort badkuip. Het veenweidegebied 
in het lage midden ligt meters onder 
zeeniveau, langs de waddenkust liggen de 
hogere kleigebieden en in zuidoost 
Friesland liggen de hogere zandgronden.  
 

 
 
Op bovenstaand plaatje zijn de feitelijke 
hoogteverschillen in Friesland 
weergegeven. Alleen de oppervlakte van 
Friesland is in de breedte verkleind zodat 
het op de pagina past. Om het midden van 
‘badkuip Friesland’ -de diep gelegen 
veenweiden- droog te houden voor 
bewoning en melkveehouderij, moet 
Wetterskip Fryslân continu water omhoog 
wegpompen. Wat weinig mensen weten is 
dat Wetterskip Fryslan op die manier 
jaarlijks 16 miljoen kubieke meter 
brandschoon bronwater van spa blauw 
kwaliteit de Waddenzee in pompt! 
Door de lage ligging trekt het veenweide-
gebied jaarlijks maar liefst 73 miljoen kuub 
grondwater naar zich toe. Daardoor 
verdrogen niet alleen de zandgronden, 
maar wordt ook zout water onder de 
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zeedijken door gezogen. Daardoor gaat 
het Friese kleigebied steeds verder 
verzilten. Als we niets doen, zal dit 
belangrijke akkerbouwgebied binnen 
enkele tientallen jaren niet meer geschikt 
zijn voor het verbouwen van aardappelen 
en andere gewassen. 
Om verzilting en verdroging een halt toe 
te roepen zullen we terug moeten naar 
meer natuurlijke waterpeilen. Niet 
vechten tegen water, maar leven met 
water. Dat betekent dat de waterpeilen in 
de veenweiden omhoog moeten. De 
aanpak van het veenweidegebied is 
bepalend voor de waterhuishouding in de 
hele provincie. Zie hier het politieke 
dilemma, want de Friese veenweiden 
zitten vol met melkveehouderijen. Die zijn 
gebaat bij lage waterstanden, zodat de 
boeren met grote machines het land op 
kunnen. En met BBB aan het roer in zowel 
Provinciale Staten als waterschapsbestuur 
zal dat de komende jaren een hoop 
discussie opleveren! 
 
 

Bijeenkomst over ‘Knarrenhofjes’  
Op vrijdagavond 6 oktober organiseren wij 
een themabijeenkomst over ‘Knarrenhof’. 
Zie ook onze eerdere aankondiging in de 
nieuwsbrief van juni 2023 en de 
afzonderlijke mail die u onlangs heeft 
ontvangen.  De bijeenkomst vindt plaats 
op vrijdagavond 6 oktober en begint om 
19.30 uur (inloop vanaf 19.15 uur) in het 
dorpshuis van Langedijke. 
 

 
Van de fractie 
Beste leden van de PvdA! De fractie blijft 
jullie informeren! 
 

Het was vakantie. En dan gebeurt er niets. 
Alles stil. De wereld draait wel door, maar 
de politiek in Ooststellingwerf niet. 
Kortom: er is nog niet zoveel te melden. 
De eerste raadscommissievergadering is 
geweest en, zoals jullie hebben kunnen 
lezen in de krant, zijn twee voorstellen van 
het college door hen teruggetrokken. 
Dat geeft natuurlijk wat lawaai, maar 
eigenlijk moeten wij zeggen dat er niet 
zoveel aan de hand was. Met een paar 
simpele wijzigingen kan de zaak volgens 
ons weer verder. 
 
Wij gaan binnenkort beginnen aan de 
herijking van onze samenwerkingsagenda 
met de coalitiepartners. 
Een inventariserend beraad heeft 
plaatsgevonden. Wij hebben alle 
belangrijke kaderstellende punten die in 
dit document staan samen met het college 
bekeken. Helaas is er in sommige gevallen 
vertraging. Of zijn wij (wat ons betreft) 
gewoon laat & traag. Veelal heeft dit te 
maken met personeelsgebrek. 
Jammer. Bijvoorbeeld voor de 
energietransitie moesten drie nieuwe 
medewerkers worden aangenomen en 
ingewerkt. Vertraging… 
 
Wij (maar niet alleen wij) merken nu erg 
dat zaken door de milieudiscussie(s) 
stagneren. 
Wij geven een voorbeeld. Onze 
gemeentewerf moet worden opgeknapt. 
Daarvoor is al geld beschikbaar gesteld. 
Maar als de gemeente wil beginnen met 
de verbouw, dan gaat het mis. 
Onze wethouder Gerben But zegt het zo: 
”als wij een spijker in dat gebouw slaan, 
dan moeten we nieuwe vergunningen 
aanvragen en die krijgen wij niet 
(uitstoot)”. Dus stilstand. 
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Nog een voorbeeld: Wij willen woningen 
bouwen. Uitstoot! Onze wethouder Jelke 
Nijboer zegt het zo: “Wij kunnen die 
woningen beter elders laten bouwen (in 
een fabriek) want dan valt de uitstoot in 
en bij die fabriek en daar hebben ze een 
vergunning”. Dat lijkt een goede oplossing 
maar wat vinden de lokale aannemers 
daarvan (en de werknemers)? Dus 
vertraging! 
Er zijn helaas veel meer voorbeelden te 
geven… 
 
Wij worden hier wat moedeloos van. Je 
begint vol energie aan een periode van 4 
jaar met het idee “wij gaan ervoor” en dan 
dit. Natuurlijk kunnen wij (raad en college) 
hier lokaal weinig aan doen. Binnenkort 
eerst maar eens verkiezingen! En dan 
beslissingen nemen want als het zo 
doorgaat krijgen wij hier overal stagnatie. 
Dat is de dood-in-de-pot op het 
platteland. En dat kan nooit de bedoeling 
zijn van de PvdArbeid. 
 
Nog een uitsmijter: jullie lazen in de krant 
dat dat het “absurd was dat het Bos-bad 
(in Appelscha) dit jaar open was. Als 
fractie kijken wij regelmatig op locatie. Wij 
zijn op 22 september met 3 fractiegenoten 
door het bad gelopen en hebben alles 
bekeken. Dit samen met de mensen van 
Laco. Resultaat: Hoewel dit bad oud is, is 
de onderhoudstoestand redelijk tot goed 
en er is en was zeker geen gevaar voor de 
bezoekers. Dat KAN OOK NIET want de 
boel wordt door inspecteurs regelmatig op 
veiligheid geïnspecteerd. Natuurlijk 
moeten wij binnenkort 
(accommodatiebeleid) beslissen over de 
toekomst van het bad. Maar er is geen 
reden voor paniek.  
 
 

Van de wethouder  
(Jelke Nijboer)  
Zoals u weet staat de melkfabriek in Elsloo 
er al jaren troosteloos bij. De fabriek 
verwerkt sinds 1999 geen zuivel meer en 
is sindsdien in verschillende handen 
geweest zonder dat er plannen 
verwezenlijkt zijn. 
Voor woningbouw zou dit een geschikte 
locatie kunnen zijn en daar hoopt een 
groot gedeelte van Elsloo op. Nu is er een 
nieuwe eigenaar/ontwikkelaar die kansen 
ziet om op die plek woningbouw te reali-
seren. Er zijn al verscheidene gesprekken 
gevoerd met de gemeente en de provin-
cie. Ook Plaatselijk Belang volgt de 
ontwikkelingen op de voet. 
De voortgang is het probleem. De 
ontwikkelaar wil het liefst alle gebouwen 
afbreken om zo ruimte te creëren om 
efficiënt en betaalbaar te kunnen bouwen. 
De provincie ziet de fabriek echter als 
industrieel erfgoed en vindt dat een 
gedeelte van de fabriek bewaard moet 
blijven en dat daarin de appartementen 
gebouwd moeten worden. 
De ontwikkelaar stelt dat dat natuurlijk 
kan maar dat de prijs van de woningen 
dan zeer waarschijnlijk omhoog gaat.  
Wat wij als gemeente natuurlijk willen is 
dat de woningen betaalbaar en financieel 
bereikbaar zijn, zowel huur als koop. En 
dat kan wel eens moeilijk worden. 
Wij willen de jeugd graag de mogelijkheid 
geven om in eigen dorp te blijven of dat 
nu Elsloo is of een ander dorp in 
Ooststellingwerf. 
Gelukkig zijn de besprekingen weer 
opgestart en ik hoop van harte dat er 
positieve ontwikkelingen komen. 
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Het Gewest in gesprek met de 
leden 
Het gewestelijk bestuur wil graag met alle 
leden in Fryslân in gesprek. Zij organiseren 
daartoe digitale ledengesprekken. Op de 
website van de PvdA Fryslân 
https://friesland.pvda.nl/nieuws/gewestel
ijk-bestuur/ 
kunt u volgen wanneer er weer een 

gesprek plaats zal vinden.  
 
Nog wat data om te noteren 
 
Bijeenkomst Biodiversiteit (georganiseerd 
door GroenLinks Ooststellingwerf) 

28 september, 19.30 uur in De 
Miente in Oosterwolde  

 
Bijeenkomst over ‘Knarrenhofjes’ 

6 oktober, 19.30 uur in Oons 
Dörpshuus, Weidedijk 2, 
Langedijke 
 

 
 
Algemene Ledenvergadering  

16 november, 19.30 uur plaats 
wordt nog bekendgemaakt  

 
Tweede Kamerverkiezingen 
 22 november, hele dag  
 
Europese verkiezingen  
 6 juni 2024  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

-0-0-0- 
 
Contactpersonen PvdA Ooststellingwerf 
Wethouder 
Jelke Nijboer, j.nijboer@ooststellingwerf.nl 
 
Fractie 
Bart Polpe, fractievoorzitter, fractie@pvdaooststellingwerf.nl  
Jan Vledder, raadslid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Sjonny de Jong, raadslid,  fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Olphert Smit, commissielid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Inti Meijerhof, commissielid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
 
 
Waterschapsbestuurder 
Annelies Stolp, astolpdeboer@hotmail.com  
 
Bestuur 
Marian Jager, voorzitter 
Olphert Smit, penningmeester 
Fimke Hijlkema, secretaris 
Reika Dijkstra, bestuurslid 
U kunt het bestuur bereiken via secretaris@pvdaooststellingwerf.nl of 06-51506168 (Fimke Hijlkema)  
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